
  استقلال با سرمربیگری محمود فکری 
تا به امروز چطور بوده؟

پس از آنکه همه م��ا و هواداران بابت 
آمدن استراماچونی سر کار بودیم، استقلال 
س��رمربی جدیدش را دیر انتخاب کرد و 
تمرینات پیش فصلش را مثل خیلی از تیم های دیگر دیر شروع 
کرد. به هر حال یک تیم برای آماده سازی حداقل نیاز به ۴0-۴5 
روز زمان دارد. شاید یکی از دلایل مصدومیت زیاد بازیکنان مان 
همین موضوع باشد که نتوانستند قبل از شروع لیگ بدن های 
خ��ود را آماده کنند، چون بیش��تر مصدومیت بچه ها به دلیل 
کشیدگی عضلات است. خدا را شکر بازیکن زیاد داریم که فاصله 
کمی از نظر فنی بین شان وجود دارد و به همین دلیل استفاده 
کردن از بازیکن دوم خیلی نمی تواند سخت باشد. بازی اول مقابل 
مس رفسنجان خوب بودیم. بازی دوم مقابل فولاد هم نتیجه را 
واگذار کردیم و هم حاشیه داشتیم که قشنگ نبود و نباید آن 
اتفاقات می افتاد. دیدار سوم برابر ماشین سازی سخت بود. به هر 
حال با توجه به بحرانی که به وجود آمده بود، جمع کردن تیم 
سخت بود؛ یک گل زدیم و چند موقعیت هم خلق کردیم. به نظر 
من استقلال باید بیشتر گل می زد. یکی از دلایلش هم این است 
که دیاباته تازه به تیم اضافه شده و باید خط هافبک ما بیشتر 
به مهاجمان پاس بدهد. خط دفاع خوبی داریم. س��مت راست 
غفوری باتجربه عمل می کند. اتفاق خوب زوج سازی در سمت 
چپ استقلال بین میلیچ و نادری است. در سال های اخیر خیلی 
می گفتند اگر سمت راست استقلال را ببندیم، تیم شان می افتد 
اما حالا هر ۲ بازیکن چپ ما استانداردها را رعایت می کنند. من 
پیشرفت تاکتیکی استقلال را در بازی سوم مقابل ماشین سازی 
دیدم. وقتی پیشرفت را در تیم ببینیم، دل مان خوش می شود 

که آینده بهتر خواهد بود. 
  جای خالی علی کریمی، ستاره فصل گذشته استقلال در 

میانه زمین پر می شود؟
خیلی ها از کریمی حرف می زنند اما او دیگر از استقلال 

رفت��ه و برایش آرزوی موفقیت می کنم. یک زمانی محمود 
فکری و حتی خود من هم در این پست بازی کردیم و رفتیم. 
به هر حال مربی باید برای این پست یک نفر را جای کریمی 
آماده کند؛ هفته قبل آرش رضاوند خیلی خوب بازی کرد که 
هم پاس می داد و هم شوت می زد. من به مهدی مهدی پور 
خیلی امیدوارم که بتواند در این پس��ت توانایی های خود را 

نشان دهد، چون بازی های او را در ذوب آهن دیده ام. 
  خیلی از هواداران معتقدند حق دیاباته این نیست که در 
ترکیب اصلی جا نداشته باشد، نظر شما در این باره چیست؟

دیاباته دیرتر از بقیه بازیکنان به تیم اضافه ش��د. ش��ما 
وقتی یک بازیکن ناآماده را در زمین بگذارید، ۲ تا مسأله به 
وجود می آید؛ یکی اینکه توانش زود تمام می ش��ود و دومی 
که مهم تر است امکان آسیب دیدگی اش بیشتر می شود. وقتی 
بدن ناآماده باشد مصدومیت بیشتر و طولانی تر می شود. به 
نظر من کادر فنی تصمیم درستی گرفت که از ابتدای بازی ها 
دیاباته را در ترکیب تیم شان قرار نداد. استفاده از دیاباته وقتی 
کامل انجام می ش��ود که از نظر بدنی به مرز آمادگی برسد. 
او هر موقع به زمین بازی بیاید، زهر خودش را می ریزد. در 

حال حاضر ارسلان مطهری در خط حمله بسیار خوب بازی 
می کند و قائدی هم که بازیکن خوب ما است. 

  امروز اس�تقلال در ورزش�گاهی به مصاف پیکان می رود 
که چمن مناسبی هم ندارد، این بازی را چطور می بینید؟

بازی سختی است. پیکان همیشه مقابل استقلال خوب 
بازی کرده اس��ت. مهدی تارتار در تیم  هایی که مربی بوده، 
سابقه بردن اس��تقلال را داشته است. تیم او معمولا بسته، 
تاکتیکی و باهوش بازی می کند. تیم ما روی زمین بازی را 
انجام می دهد و در زمین ورزشگاه شهر قدس با کیفیت پایین 
چمن طبیعی است که دچار مشکل شود. به هر حال پیکان 
هم می خواهد از ش��رایط میزبانی اش استفاده کند. با توجه 
به روحیه خوب بازیکنان استقلال، خیلی امیدوار هستم که 

با پیروزی این بازی را تمام کنیم. 
  فک�ر می کنی�د محمود فکری بتواند اس�تقلال را پس از 

سال ها ناکامی در قهرمانی، به جام برساند؟
ب��ه نظر من صحب��ت درباره قهرمانی خیلی زود اس��ت. 
حداقل باید ۱۲-۱0 بازی بگذرد و شرایط و عملکرد تیم ها 
را ببینیم. تراکتور، پرس��پولیس، سپاهان و استقلال مدعی 

قهرمانی خواهند بود. کار آسانی نیست اما اگر مدیران بتوانند 
بستر )تمرینات، شرایط اقتصادی و جمع کردن حواشی( را 
فراهم کنند، قطعا اس��تقلال می تواند یکی از مدعیان اصلی 

قهرمانی باشد. 
  صحبت از مدیریت تیم کردید. عملکرد سرپرست باشگاه 

استقلال را چطور می بینید؟
به نظر من بهترین کاری که توانستند انجام دهند این بود 
که اسپانسر جدید گرفتند. تا اینجا هم آنطور که شنیده ایم 
گوی��ا کارگزار به طور کامل به تعهداتش عمل کرده اس��ت. 
تا قبل از این اتفاق وضعیت خوبی نداش��تیم و کلی بدهی 
داش��تیم. مدیریت و هیأت مدیره تلاش کردند بدهی ها کم 
شود و به نظر من تا الان هم بد کار نکرده اند. آنها باید شرایط 
و بستر را برای تمرینات تیم فراهم کنند. همه می دانیم که 
پیدا کردن زمین خوب در این فصل از س��ال خیلی سخت 
اس��ت. گهگاهی خ��ود ما هم همین طور عم��ل می کردیم. 
تی��م را به س��الن یا زمین��ی با چمن مصنوع��ی می بردیم. 
 کار س��ختی اس��ت اما در هر صورت مدیری��ت باید از تیم

حمایت کند. 

واکنش سرپرست استقلال به ترور شهید فخری زاده

ان شاءالله به وقتش جوابش را
خواهند دید

پرویز مظلومی در گفت وگو با »وطن 
امروز« درباره ترور ش��هید فخری زاده 
که روز جمعه در منطقه آبسرد رخ داد، 
گفت: از طرف خودم و جامعه ورزشی 
این ترور را محکوم می کنم و امیدوارم 
مسؤولان خیلی سریع آمران و عاملان این کار بزدلانه را پیدا 
کنند. بدون شک این افراد به وقتش جواب کار کثیف خود را 
خواهند دید. سرپرست باشگاه استقلال در ادامه خاطرنشان 
کرد: ترور همیشه محکوم بوده و هست و انتظار این است که 
جامعه ورزشی هم نسبت به این عمل واکنش در خوری نشان 
بدهد. مظلومی در ادامه گفت: به عنوان یک ایرانی وقتی غروب 
جمعه این خبر را ش��نیدم بشدت متأثر شدم. افراد بسیاری 
وجود دارند که به صورت گمنام برای آسایش ما در حال جهاد 
هستند و اینکه دشمن اینگونه وارد خاک کشورمان می شود و 
این دست از مفاخر ما را ترور می کند، یعنی از ایران سربلند و 
موفق هراس دارند. آنها چشم پیشرفت جامعه ایران را ندارند 
و همان گونه که چند س��ال قبل شاهد ترور چند دانشمند 
هس��ته ای بودیم و سپس س��خت ترین تحریم ها را متوجه 
کشورمان کردند، باز هم سعی در ناامن جلوه دادن کشورمان 
دارند که به نظر من هیچ یک از این کارها در اراده مردم اثر 
س��وء نمی گذارد. سرپرست باشگاه استقلال در پایان گفت: 
امثال شهید محسن فخری زاده از مفاخر ایران زمین هستند 
و امیدوارم با دستگیری عوامل این ترور، کام مردم شیرین شود. 

پرسپولیس به مسیر »خودش« 
بازگشت

پرسپولیس که در ۳ دیدار ابتدایی لیگ برتر نتوانسته بود 
در جریان بازی گل بزند و از این حیث مورد انتقادات زیادی 
قرار گرفت، بالاخره در هفته چهارم طلسم را شکست. هفته 
چهارم لیگ برتر عصر روز دوشنبه با دیدار تیم های پرسپولیس 
و ش��هرخودرو در ورزش��گاه آزادی تهران پیگیری شد که 
این بازی با پیروزی ۳ بر صفر سرخپوش��ان به پایان رسید. 
سرخپوشان پرسپولیس که در ۳ دیدار گذشته صاحب یک 
پیروزی و ۲ تساوی شده و در رسیدن به گل در جریان بازی 
ناکام بودند، برای شکستن این طلسم با تغییراتی در ترکیب 
خود به میدان رفتند اما از موقعیت هایی که به دست آوردند 
برای رسیدن به هدف شان استفاده نکردند تا اینکه در دقیقه 
۴۱ سیدجلال حسینی این طلس��م را شکست. شاگردان 
گل محمدی در اکثر دقایق نیمه اول صاحب توپ و میدان 
بودند و موقعیت هایی را هم به دست آوردند که مهم ترین آن 
نصیب آرمان رمضانی شد اما این مهاجم که در این دیدار در 
ترکیب اصلی تیمش قرار گرفته بود دروازه بدون دروازه بان 
را ک��ج دید و ت��وپ را به بیرون زد. در دقیقه ۴۱ یک ضربه 
ایس��تگاهی از جناح چپ نصیب پرسپولیس شد که ارسال 
سعید آقایی را سیدجلال حسینی با ضربه سر به گل نخست 
سرخپوشان تبدیل کرد تا هم نخستین گل این بازی را به ثمر 
برساند و هم طلسم گل نزدن سرخپوشان در جریان بازی را 
بشکند. در دقیقه ۸۴ همکاری خوب پرسپولیسی ها توپ را 
درون محوطه جریمه به احمد نوراللهی رساند و این بازیکن 
با شوتی محکم و زمینی دروازه شهرخودرو را برای دومین بار 
باز کرد تا خیال سرخپوشان بابت رسیدن به پیروزی و کسب 
۳ امتیاز این دیدار راحت شود. در دقیقه ۸۹ میلاد سرلک 
با شوتی فنی برای سومین بار دروازه شهرخودرو را باز کرد. 

پزشک مارادونا: من مسؤول
 مرگ  او نیستم

پزشک اسطوره فوتبال آرژانتین اتهام وارده به او برای قتل 
غیرعمد را رد کرد. به گزارش اس��پورت، دادگاه سن ایسدرو 
که روی درگذشت دیگو آرماندو مارادونا تحقیق می کند، روز 
یکشنبه دستور داد خانه و کلینیک لئوپولدو لوکه، پزشک ۳۹ 
س��اله اسطوره فوتبال آرژانتین تفتیش شود. پزشک مارادونا 
متهم به قتل او ش��ده است و همین باعث شد دادگاه حکم 
تفتیش را پس از درخواست ۳ فرزند مارادونا صادر کند. دختران 
مارادونا درخواست کردند داروهایی که لوکه و کادر پزشکی اش 
در چند ماه اخیر به پدرشان داده اند بررسی شود. لئوپولدو لوکه 
بعد از تفتیش منزلش در یک نشست خبری شرکت کرد و 
اتهام وارد شده را رد کرد. او گفت: من برای نجات جان مارادونا 
هر آنچه را می توانستم انجام دادم. تمام اقدامات من در راستای 
بهتر شدن حال مارادونا بود. پزشک مارادونا پیش از این هم 
اعلام کرده بود حاضر اس��ت داوطلبانه در دادگاه حضور پیدا 
کند تا پاسخگوی سوالات درباره درگذشت مارادونا باشد. او در 
حالی که چشمانش پر از اشک بود، ادامه داد: اگر من مسؤول 
چیزی بوده باشم قطعا آن عشق به مارادونا و سلامتی او بود. 

اخبار

ورزشی

تیم والیبال سایپا برای حضور در این دوره 
از رقابت های لیگ برتر باش��گاه های کشور 
بودجه خوبی در نظر گرفت. این تیم با حفظ شاکله اصلی فصل 
گذشته خود و جذب ستاره هایی همچون شفیعی و موسوی و 
با هدایت مصطفی کارخانه برای رسیدن به عنوان قهرمانی لیگ 

برتر، مسابقات را شروع کرد. 
سیدمحمد موسوی فصل گذشته در تیم اولیشتن لهستان 
بازی می کرد و توانست در جمع برترین های پلاس لیگا هم قرار 
بگیرد. سایپایی ها برای جلب رضایت موسوی و بازگشت وی به 
ایران بس��یار تلاش کردند و در نهایت با ش��رایطی خاص سید 
پذیرفت فصل جاری در جمع نارنجی پوشان حضور داشته باشد. 
در آن مقطع مصطفی کارخانه، سرمربی تیم والیبال سایپا 
درباره جذب محمد موس��وی اظهار داشت: استارت خوبی در 
جذب بازیکنان مورد نظر داشتیم و در حال حاضر هم بازیکن 
خوبی مانند موسوی را به تیم اضافه کردیم. موسوی در حالی که 

از روسیه، ترکیه و حتی چین پیشنهاد داشت اما چون همیشه 
روابط خوبی با هم داش��تیم با س��ایپا به توافق رسید. به نظرم 

موسوی مردانگی کرد و به سایپا آمد. 
سایپایی ها با ترکیب ایده آل  خود کار را آغاز کردند و توانستند 

در جمع مدعیان قرار بگیرند اما چند 
هفته بعد خبرهایی به گوش رس��ید 
مبنی بر اینکه س��یدمحمد موس��وی 
مورد توجه چند تیم اروپایی قرار گرفته 
و هوایی شده است. پس از صحبت ها 
و حواش��ی فراوان، سید چند هفته ای 
در جمع نارنجی پوش��ان حضور پیدا 

نکرد تا ش��ائبه ها برای حضورش در اروپا رنگ و بوی واقعیت 
به خود بگیرد. 

بعد از مدتی هم باشگاه پیاچنزا به طور رسمی اعلام کرد 
سیدمحمد موسوی، ستاره ملی پوش والیبال ایران به این تیم 

ایتالیایی پیوس��ته و با انتش��ار تصویری، به زبان فارسی به او 
خوشامد گفت. حال سوال اینجاست: چگونه موسوی توانست 
به همین راحتی اواس��ط مسابقات تیم باشگاهی خود را رها 
کرده و به اروپا برود؟ هر چند حضور در س��ری آ و رقابت با 
س��تاره های جهان برای هر بازیکنی 
ارزشمند است اما در این بین اخلاق 

پهلوانی و حرفه ای چه می شود؟
از گوش��ه و کنار ش��نیده می شود 
موسوی که کل مبلغ قرارداد خود را از 
باشگاه سایپا دریافت کرده بود، با پس 
دادن ای��ن مبلغ البته با چکی عجیب 
و غریب توانس��ته از جمع خودروس��ازان جدا شود. اظهارنظر 
س��ایپایی ها در روزهای اخیر نش��ان می دهد از این اتفاق اصلا 
رضایت ندارند و سوالی که پیش می آید این است که فدراسیون 
والیبال چگونه بدون رضایت باش��گاه برای موسوی کارت بازی 

صادر کرده است؟
مصطفی کارخانه که این روزها بابت جدایی موسوی و البته 
کسب نتایج دور از انتظار از سوی مدیریت باشگاه بسیار تحت 
فشار است، درباره جدایی محمد موسوی از تیمش گفت: موسوی 
بدون هماهنگی ما و بدون رضایت باشگاه تیم را ترک کرده که 
این کار درستی نیست. من این موضوع را به باشگاه واگذار کردم و 
در سیاست های کلان باشگاه دخالت نمی کنم. موسوی کم لطفی 

کرد و در شرایطی ما را تنها گذاشت که نباید می گذاشت. 
موسوی در روزهای گذشته توانست در ترکیب تیم پیاچنزای 
ایتالیا قرار بگیرد و بدون هیچ مشکلی برای این تیم بازی کند اما 
مشخص نیست روند قانونی انتقال وی چگونه انجام شده است. 
علاقه مندان به والیبال توقع دارند ستاره هایی همچون موسوی 
نسبت به قراردادهای خود متعهد و رفتار حرفه ای داشته باشند. 
از سوی دیگر فدراسیون والیبال هم نباید تحت تاثیر نام بازیکنان 

قرار گرفته و حق باشگاه ها را ضایع کند.

زننده گل افتتاحیه جام  جهانی ۲۰۰۲ درگذشت
پاپا بوا دیوپ، مهاجم س��ابق تیم ملی س��نگال و زننده گل افتتاحیه جام  جهانی ۲00۲ در ۴۲ س��الگی در کش��ور خود درگذش��ت. به گزارش 
س��اکرنت، مهاجم س��ابق س��نگال در ۶۳ بازی ملی برای تیم ملی فوتبال کش��ورش ۱۱ گل به ثمر رساند که از جمله گل افتتاحیه جام  جهانی 
۲00۲ کره و ژاپن بود که باعث ش��د س��نگال در نخس��تین دیدار جام جهانی، فرانسه را با یک گل شکست دهد و یک شگفتی بزرگ خلق کند. 

ادامه از صفحه اول
اگر امروز رس��انه های آمریکایی را 
ورق بزنیم، مشاهده می کنیم سناتورهای دموکرات ژست 
حمایت از حقوق بشر در یمن را گرفته و بر پایان نبرد در 
این کش��ور تاکید می کنند! نکته جالب توجه اینکه برخی 
رس��انه ها و حتی محافل تصمیم گیری در حوزه سیاست 
خارجی کش��ورمان، از دموکرات ها به عن��وان »مخالفان 
جنگ یمن«)!( یاد می کنند! این محافل و رسانه ها فراموش 
کرده اند )یا به عبارت بهتر خود را به فراموشی  زده اند( که 
جن��گ یمن در دوران ریاس��ت  جمهوری اوباما و حمایت 
مطل��ق دموکرات ه��ا رخ داد! جنگی ک��ه در آن قرار بود 

سعودی ها در عرض یک هفته یمن را تصرف کرده و کلید 
آن را دودستی تقدیم کاخ سفید و صهیونیست ها کنند! 

پ��روژه »تطهی��ر دموکرات ها« مدت هاس��ت در داخل 
کشور از س��وی جریان های طرفدار »اقتصاد تحریم محور 
و ضدمقاومتی« و »سیاس��ت خارج��ی غرب گرایانه« آغاز 
ش��ده اما در س��اعات و روزهای پس از شهادت مظلومانه 
دانش��مند هسته ای کش��ورمان به نقطه اوج خود رسیده 
اس��ت! جالب اس��ت در این میان، هر گون��ه انتقادی دال 
بر خطرات بی شمار یادگاری نوشتن بر دیوار دموکرات ها 
نیز از س��وی رئیس جمهور و وزیر امور خارجه کشورمان 
به مثابه »دادن پاس گل به آمریکا« یا »ارسال سیگنال های 

 س��لبی علیه منافع ملت ایران« مورد شناس��ایی و اعلام
قرار می گیرد! 

اش��کالی ندارد! برای کس��انی که القاب »بی س��واد« و 
»بی شناس��نامه« را از مس��ؤولان دولت در زمان برگزاری 
مذاکرات برجام دریافت کرده اند، اساس��ا مهم نیست این 
بار قرار اس��ت به کدامین لقب از س��وی آقایان روحانی و 
ظریف مفتخر ش��وند! آنچه مس��لم است اینکه فارغ از هر 
گونه سمپاشی »تطهیرکنندگان دموکرات ها«، قطعا کسانی 
که دل در گرو این مرز و بوم و انقلاب اسلامی ما دارند زیر 
بار این تصویرسازی مهلک و مضحک نمی روند. ملت ما به 
یاد دارند »یوکیا آمانو« چگونه با حمایت مس��تقیم دولت 

اوباما، بازرسان آژانس را بارها برای کسب اطلاعات هسته ای 
و غیرهس��ته ای غیرمتعارف )خارج از وظایف تعریف شده 
آژانس( و انتقال آنها به س��ازمان های جاسوس��ی آمریکا 
و رژیم صهیونیس��تی به کش��ورمان فرستاد. این روند، در 
دوران مدیریت »رافائل گروسی« نیز با نقش آفرینی پشت  
پرده بایدن، آنتونی بلینکن و جیک سولیوان ادامه خواهد 
داشت. اگر به دولت محترم و وزارت امور خارجه کشورمان 
برنخورد، لطف کنند بساط »تفکیک بایدن و دموکرات ها 
از ترامپ و نتانیاهو« را در جای دیگری پهن کنند. اینجا 
محل کسب است! کس��ب و کاری که مجوز آن را بزرگان، 

شهدا و دلسوزان نظام صادر کرده اند.

اینجا محل کسب است! بساط خود را جمع کنید
نگاه

والیبال

گفت وگوی »وطن امروز«  با بهتاش فریبا پیش از بازی پیکان- استقلال

به این تیم امیدوارم

سه شنبه 11 آذر 1399
وطن امروز     شماره 3۰8۶

زهره فلاح زاده: تیم فوتبال اس�تقلال امروز )سه شنبه( 
در هفته چهارم لیگ برتر به مصاف تیم پیکان می رود؛ 
دیداری که قرار است در ورزشگاه شهر قدس برگزار شود 
که از چمن باکیفیتی برخوردار نیس�ت. مدیران آبی ها 
در این باره مخالفت خود را برای بازی تیم ش�ان در این 
اس�تادیوم طی نامه ای به سازمان لیگ اعلام کردند اما 
باشگاه میزبان اصرار دارد حتما بازی در همین ورزشگاه 
انجام شود. خبر مصدومیت شیخ دیاباته، آقای گل فصل 
گذشته، هواداران استقلال را شوکه کرد و او تا 3 هفته 
دور از میادین خواهد بود. »وطن امروز« با بهتاش فریبا، 
پیشکسوت اس�تقلال درباره این بازی و شرایط آبی ها 

گفت وگو کرده است.


